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  ABSTRACT
In this study, boron carbide (B4C) has been effort prepared by using boric acid (H3BO3) as a boron source, and three types of polymer materials as carbon source (glucose, polyvinyl alcohol (PVA) and corn starch) by developing the carbothermal process using reduced gas (H2) flow. Aqueous solutions of boric acid in presence one of the polymers forms astable gel. Pyrolysis temperature 350°C was used after getting the gel. Then, the pyrolysed product is calcined at a range of (600 – 900)°C for 2 hours. XRD analyses showed that B4C could be produced by using boric acid and PVA as raw materials after calcination at 800°C. Also, the addition of magnesium sulfate into the mixture reactants promoted the reaction and resulted in an increase in the boron carbide content. The SEM images and particle size distribution tests showed that the prepared B4C powder has a median size of 460 nm.
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دراسة عملية لتحضير كاربيد البورون من حامض البوريك 
ومواد بوليميرية عند درجة حرارية واطئة
الخلاصة :-

في هذه الدراسة تم محاولة تحضير كاربيد البورون (B4C) باستخدام حامض البوريك كمصدر للبورون وثلاثة انواع من البوليمرات (كلوكوز, بولي فينيل الكحول (PVA) و نشأ الذرة) كمصادر للكاربون بواسطة تطوير عملية الكربوالحرارية (Carbothermal) باستخدام جريان غاز مختزل (H2). محاليل مائية من حامض البوريك مع واحد من البوليمرات شكلت مادة هلامية. استخدمت درجة حرارة التحلل الحراري 350 درجة مئوية بعد الحصول على المادة الهلامية. بعدها تم كلسنة ناتج التحلل الحراري ضمن المدى (600 –900 ) درجة مئوية لمدة ساعتين. أظهرت تحليلات حيود الأشعة السينية أن كاربيد البورون يمكن أن ينتج عن طريق استخدام حامض البوريك وPVA  كمواد اولية عند الكلسنة بدرجة حرارة 800 درجة مئوية. ايضا ان اضافة كبريتات المغنيسيوم الى خليط التفاعل ادى الى تعزيز التفاعل ونتج زيادة في محتوى كاربيد البورون.أظهرت اختبارات صور المجهر الماسح والتوزيع الحجمي للدقائق ان كاربيد البورون المحضر يمتلك متوسط حجم حبيبي  460نانومتر.
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